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A magánerős 
lakásépítésről 

Az MTESZ székházában 
hétfőn Kordik László, az 
Építőipari Tudományos Egye-
sület főtitkárhelyettese meg-
nyitotta a sajátház-építísi 
konferenciát, amelyen több 
mint 200 építésügyi szak-
ember találkozott az érde-
kelt minisztériumok, orszá-
gos főhatóságok, intézmé-
nyek és társadalmi szerve-
zetek képviselőivel. Mintegy 
30 előadás megvitatásával 
további lehetőségeket kíván-
nak feltárni a magánerős la-
kásépítés szervezettségének, 
előkészítésének és kivitele-
zésének fejlesztésére. 

A bevezető és vitaindító 
előadásában Somogyi László 
építésügyi és városfejleszté-
si miniszter utalt arra, hogy 
az előző három évben fel-
épült lakások 74 százaléka 
létesült magánerőből, de az 
idén ez az arány elérheti a 
85 százalékot is. Ezért fon-
tos feladat a szervezett sa-
játház-építás fokozottabb tá-
mogatása, s azoknak az épí-
tési formáknak a szorgal-
mazása, amelyek lehetővé 
teszik az állam, a tanácsok, 
a lakosság és a munkáltatók 
anyagi és műszaki erőforrá-
sainak hatékonyabb felhasz-

nálását a közművesített épí-
tési területek előkészítésé-
ben és a kivitelezésben egy-
aránt. Elmondotta, hogy szá-
mos intézkedés történt az 
építőanyag-ellátás javítására, 
az igényekhez igazodó aián-
lott tervek gyűjteményének 
bővítésére, korszerű sa.iát-
ház-építési technológiák 
meghonosítására, ám továb-
bi kezdeményezések szüksé-
gesek, hogy jobban kihasz-
nálhassák a meglevő lehető-
ségeket, és továbbfejlesszék 
az eddigi megoldásokat. 

A tanácskozáson S. Hege-
dűs László, a Hazafias Nép-
front Országos Tanácsának 
titkára arra hívta fel a ter-
vezőket. hogy jobban köves-
sék a társadalmi igényeket. 
Fordítsanak nagyobb figyel-
met a több generációs laká-
sok .építésére, a családi 
együttélés és a személyi el-
különülés, valamint a gyer-
meknevelés kedvezőbb fel-
tételeinek megteremtésére. 

A tanácskozáson elhang-
zott előadásokban és a vi-
tákban felvetett javaslatokat 
a konferencia rendezői a ján-
lásokban foglalták össze. 
(MTI) 

Oiiszerineníes 
festékek 

A Budalakk Festék- és 
Műgyantagyár szegedi gyár-
egységében megkezdődött az 
oldószermentes festékfajták 
tömeges gyártása. A hagyo-
mányos festékek oldószer-
tartalma elérte az ötven 
százalékot is, ami elpáro-
logva részint veszendőbe 
ment, részint a levegőt 
szennyezte. A vállalati ta-
lálmányok felhasználásával 
kikísérletezett oldószermen-
tes, illetve vízzel oldhato-
hígítható festékek a beton-
ból. alumíniumból készült 
falak, élelmiszer-tárolók fe-
lületének bevonására alkal-
masak. Az Epoflex nevű 
ú j festékcsalád előnye még, 
hogy kevésbé tűzveszélyes 
a hagyományos bevonatok-
nál. 

A gyakorlatban elsőként 
a paksi atomerőmű III. 
blokkjának építkezésénél al-
kalmazták — a többi blokk-
nál felhasznált importfes-
ték helyett —. s kitűnően 
bevált. Egy másik, Vasepox 
nevű, ugyancsak epoxi-
műgyanta alapanyagú, cse-
kély oldószertartalmú fes-
ték a budapesti metróépít-
kezésénél szolgálja a korró-
zió elleni védelmet. Az ú j -
fa j ta festékekből az idén 
700 tonnányit, később több 
ezer tonnányit készít majd 
a szegedi gyár. 

(Folytatás az 1. oldalról.) 
san eltölteni. Ezt követően 
az első éves hallgatók letet-
ték az esküt. 

Dr. Szendrei János beje-
lentette, hogy a Juhász Gyu-
la Tanárképző Főiskola ta-
nácsa Pro Academia Paeda-
gogica elnevezéssel főisko-
lai kitüntetést alapított — 
a plakettet a főiskola mű-
vész-tanára. Szatlimáry 
Gyöngyi készítette —, me-
lyet első ízben dr. Ábrahám 
Ambrus akadémikusnak, 
nyugalmazott, tanszékvezető 
egyetemi tanárnak ítélteit, 
aki éppen 50 esztendeje ke-
rült a főiskola elődjének ál-
lattani tanszékére, 1934-től 

40-ig annak tanára és igaz-
gatója volt. Az idős tudós 
tavaly megírta emlékiratait 
Eletem a főiskoláért címmel, 
melyből a tegnapi ünnepsé-
gen egy részletet is felolvas-
tak. 

A tanévnyitó ünnepségek 
régi és szép hagyománya 
azoknak az idős pedagógu-
soknak a köszöntése, akik 
50, 60, vagy 65 évvel ezelőtt 
szerezték meg diplomájukat. 
A tegnapi eseményen vasok-
levelet nyújtottak át a 65 
esztendővel ezelőtt diplomá-
zott Forgó Saroltának. Riesz 
Jankának és Turcsányi Ist-
vánnénak. Gyémántoklevclet 
kapott a hat évtizede vég-

zett Kovács István, dr. Kri-
zsanecz Károlyné és Ruzics-
ka Gyuláné. A fél évszázad-
dal ezelőtt szerzett oklevél 
évfordulóján aranydiplomá-
val tüntették ki Angyal Sán-
dornét. dr. Hortobágyi Ti-
bort. Kárpáti Lajosnét. Kiss 
Jánosnét, dr. Murakeözv 
Boldizsárnét. Pásztor Sárát. 
Tornay Istvánnét és Zsigó 
Menyhértnét. A kitüntetet-
tek nevében dr. Hortobágyi 
Tibor egyetemi tanár, a 
biológiai tudományok dok-
tora mondott köszönetet. 

Az ünnepélyes tanévnyitó 
záró részében irodalmi cs 
zenei műsort adtak a főis-
kola tanárai és haligatói. 

ai Faiskola 
Óvári Miklós beszéde 

yszerész viEá 
Budapesten — szeptem-

ber 3. és 7. között, az Épí-
tők Szakszervezetének szék-, 
házában — tar t ják a Nem-
zetközi Gyógyszerész Szö-
vetség ez évi kongresszusát. 
Hétfőn, a megnyitó ülésen 
Nikolics Károly professzor, 
a Magyar. Gyógyszerészeti 
Társaság elnöke köszöntöt-
te a résztvevőket: az öt vi-
lágrész- mintegy 70 országá-
ból érkezett 2000 szakem-
bert. Trautmann Rezső, az 
Elnöki Tanács helyettes el-
nöke, André Bédat, a Nem-
zetközi Gyógyszerész Szö-
vetség elnöke és Peter Spei-
ser professzor, a gyógysze-

részeti tudományok tanácsá-
nak elnöke mondott meg-
nyitó beszédet, majd átad-
ták A Dán Gyógyszerész 
Szövetség alapította Host-
Mads.en Emlékérmet Göran 
Schill uppsalai professzor-
nak a gyógyszerkutatás te-
rén elért kimagasló ered-
mények elismeréseként. Ezt 
követően Szentágothai Já-
nos, a Magyar Tudományos 
Akadémia elnöke és Göran 
Schill tartott ünnepi elő-
adást. 

A kongresszus első napján 
a magyar gyógyszerészet 
neves képviselői tájékoztat-
ták a résztvevőket a magyar 

resszus 
gyógyszerkutatásról és "ter-
melésről, a gyógyszerek és 
természetés anyagok farma-
kológiai értékeléséről, a 
gyógyszerészek képzéséről 
és az egészségügyi ellátás-
ban betöltött szerepéről. Az 
egyhetes tanácskozáson ne-
ves kutatók. eeyetemiv okta-
tók és gyakorló "gyógyszeré-
szek számolnak be áz ; űi' 
gyógyszerek bevezetésének 
tapasztalatairól, és megvi-
ta t ják az ú j gyógyszerek 
biztonságosabb meghatáro-
zására, hatósági engedélye-
zésére. bevezetésére vonat-
kozó javaslatokat. (MTI) 

Diplomakiosztó és tanév-
nyitó ünnepséget tartottak 
hétfőn a Magyar Szocialista 
Munkáspárt Központi Bi-
zottságának Politikai Főis-
koláján is. 

Az ünnepségen részt vett 
és beszédet mondott Övári 
Miklós, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Köz-
ponti Bizottság titkára. 

Bevezetőben a Központi 
Bizottság nevében köszön-
tötte a Politikai Főiskola 
tanárait, a tanulmányaikat 
kezdő, folytató és végző 
hallgatókat, a főiskolán dol-
gozókat. Elismerőleg szólt 
arról a hároméves kemény 
munkáról, amelynek ered-
ményeként elméleti, politi-
kai ismeretekben gyarapod-
va rnoöt átveszik a végzet-
tek munkájuk gyümölcsét, 
a diplomát. A főiskolán el-
saját í tható marxista—leni-
nista elmélet — mondta — 
pem önrpagáért való, ha-
nem azért van rá szükség, 
hogy jobban megértsük 
helyzetünket, és az abból 
adódó feladatokat sikereseb-
ben tud juk megoldani. Az 
elméleti képzés mellett a 
gyakorlat célja az, hogy — 

megfelelő tudásanyag birto-
kában — valóságos kérdé-
sekre valódi válaszokat ta-

•láljon. gazdagítva ezzel az 
elméletet is. Ezért a Politi-
kai Főiskola fontos felada-
ta, hogy az élet ütőerén 
tartsa a kezét, ne bírálója, 
hanem aktív részese legyen 
a társadalmi folyamatok-
nak. A hallgatók ismerjék, 
propagálják a párt politi-
káját, a gyakorlati tapasz-
talatok birtokában pedig 
maguk is vegyenek részt e 
politika alakításában. 

A főiskolának — fejtette 
ki Óvári Miklós — olyan 
elméletileg felkészült, világ-
nézetileg szilárd, alkotó 
gondolkodású, a politikai 
munka követelményei iránt 
fogékony hallgatókat kell 
képeznie és nevelnie, akik 
emljeri tulajdonságaiknál, 
morális tartásuknál fogva is 
alkalmasak arra, hogy jö-
vendő munkahelyeiken ma-
gas szinten megfeleljenek a 
különböző területeken velük 
szemben támasztott fokozolt 
követelményeknek. 

Ezután arról szólt, hogy 
az előttünk álló időszak kü-

lönösen fontos lesz a párt 
és az ország életében. Meg-
kezdődött a XIII. pártkong-
resszus előkészítése, amely-
nek során át kell tekinte-
ni a XII. kongresszus hatá-
rozatainak végrehajtását, 
elemezni az ország helyze-
tét, megerősíteni a párt po-
li t ikájában mindazt. ami 
bevált, és előremutató, vá-
laszt adni a pártot, az or-
szág lakosságát foglal-
koztató legfontosabb kérdé-
sekre. A mostanság meg-
élénkülő vitáknak is a párt 
eszmei, politikai egységé-
nek erősítését kell szolgál-
niuk. 

Külpolitikai témákra tér-
ve Óvári Miklós hangsú-
lyozta: a mostani bonyolul-
tabb helyzetben is minden 
lehetségest megteszünk, 
hogy folytatódjék a békés 
egymás mellett élés egye-
dül ésszerű irányzata. 

Óvári Miklós beszéde után 
Szabó József rektor, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
gának tagja átnyújtotta a 
diplomát a Politikai Főisko-
la elmúlt tanévben végzett 
219 hallgatójának. 

Kérdezték — válaszolunk 

/ / Körjárat" lesz a /l-es 
r r 
Eszak-Ujszegeden 

Eötvös Loránd M i i i p f elem 
Sarlós István felszólalása 

Hétfőn az ország sok fel- szöntője, illetve megnyitó tátott: a fejlesztés célja, 
sőektatási intézményében beszéde után Sarlós István hogy főiskoláink és az egye-
tartottak tanévnvitó ünnep- „rint* k „ „ A j 0 t temeink megfeleljenek a kor 
leget. Az Eötvös Loránd Tu- m c n a o u oeszeaex. követelményeinek, sőt legye. 
dományegyetem 350. tanévé- Sarlós István hangsúlyoz- nek kezdeményezői a fejlő-
nek megnyitóján részt vett ta: a magyar közvélemény désnek. vagyenek részt a 

f.szok-Újszegeden. •« pt- rul. És persze abból sem első napjaiban tájékozódnak : és felszólalt Sarlós István, m r.dig figyelemmel kísérte társadalom mai és holnapi 
neles családi házak lakótc- kell titkot csinálni, hoav a afelől, hány gyereket is J az MSZMP Politikai Bízott- a felsőfokú oktatás helyzeté- gondjainak megoldásában. 
lepén egyelőre találgatnak gazdasági megfontolások érint a hátrány — egyálta- ságának tagja, a Miniszter- nek alakulását, tisztelettel Ehhez arra van szükség 
az ott élők. ugyan miképp igencsak sokat nyomnak a Ián valós tömegközlekedési 
szervezi meg a Volán arra- latban. igényről van-e szó —, s ha 
felé a tömegközlekedést. .. . . . . . , . ,, szükség lesz rá. reggelen-
vajon a 17-es járat útvona- É p p e n e z u t ó b b l o k m i a l t ként egy busz az iskola felé 
Iának meghosszabbítása- vetették el a 17-es busz út- kanya rodha t . . . 
val-e. netán más módon. A vonalának meghosszabbítási , i , H n 
kérdést gyakran megfoga - tervét. A követési időket 
mázták az utóbbi hetekben k , kocsi beállí-
Csorop-rovatunk telefonáloi 
is, ezért a várható szerve- fásával tar that tak volna. A 
zési intézkedésekről a lakó- megteendő út oda-vissza 
teleppel kapcsolatos forgal- 1700 métere olyan költség-
mi változásokról kapott in- n ö v e k e d é s t i e l e n t e n e , mely 
formaciokat — uev veliuk , , , 
— érdemes olvasóink tudo- n e m a l l n a arányban a ta-
mására hozni rp}. ki hasznai tsagaval. (Rá-

adásul buszfordulót is kel-
Több lehetséges variáció ] e ne építeni.) 

Előkészületek 
kukorica ¡Betakarítására!; 

vetődött fel az előzetes: E z é r t a m i n d e n 

Már a kukorica szállítmá- mánynövény egy részét. Az 
nvok fogadására készülnek év végéig várhatóan további 
a Gabona Tröszt vállalatai- három helyen készül el ki-

szem- nál. A termésnek hozzáve- sebt-nagyobb raktár, ezekbe 
tárgyalásokon. Szóba kerül': pontból kedvezőbb megöl- : tőleg egyharmadát vásárolja kukorica kerül. A mezőgaz-
a 17-es útvonalának meg 
hosszabbítása, s a. 71-es ki 

dúst kínáló 71-es járatot kí-
vánják majd Észak-Újsze-
gedre elvezetni. (Ennek a 

vitele a lakótelepre. A don- . j á r a t n a k a z Erdélyi téri 
tés előkészítőinek számítás- végállomáson volt, van anv-
ba kellett venniük nem nvi tartalék ideje. ami 
csupán a jelenlegi, hímem f l a " megteheti a pluszmé-

J & tereket, a lakótelepi tomb 
a családi hazas telep to- k ö r b e kerü léséve l . ekképp. a 
vábbi bővítésekor fellépő később kiköltözőket is szol-
igényeket is. (Hiszen hosz- gálva!) Ennek előfeltétele az 
szabb távlatban a mostani útépítés — amelv felesleges-
lakótömb tükörképének sé teszi a forduló kialakítá-
megépítésével, az utasforgn- sát. hiszen a 71-es így ..kör-
lom többszörös növekedésé- jára t" lesz. Ennek a váltő-
vel kell számolni.) A meg- zatnak egyetlen szépséghi-
oldást. eddig az is hátráltat- bája, hogy a lakótelepről az 
ta. hogy még nem készült úgynevezett Csikós-iskolába 
el az autóbuszközlekedésre járó gyerekeknek körülbelül 
alkalmas úthálózat egy sza- 700 métert kell gyalogolni-
kasza — az év végéig vár- uk. A Volán illetékeseitől 
hatóan ez az akadály elhá- úgy tudjuk, az iskolakezdés 

fel az állami ipar. a nagyobb d a s á g I nagyüzemek bértáro-
rész a gazdaságokban ma- vállalkoztak, mint-
rao es az allatok takarma-
nyozására szolgál. A gabo- eSy millió tonna ter-
naipar szakemberei arra idényt helyben tartanak ad-
számítanak, hogy az idén öt d i§- ameddig sor kerülhet a 
megyét sújtó szárazság kő- kereskedelmi értékesítésre 
vetkeztében korán érkeznek vagy a feldolgozásra, 
majd az első tételek; szép- A kukoricát a meghirde-
tember 20. után vár ják az tett feltételek szerint veszik 
alföldi gazdaságokból a ku- át. A tröszt vállalatai a me-
kcricát. A termés elhelyezé- zogazdasági üzemekkel egyez. 
sére megtették az előkészü- tetik a betakarítási szezon 
leteket; kitakarították fer- menetrendjét. Szükség esetén 
tőtlenítették a tárolókat, szárítóberendezéseket he-
Szekszárdon és Orosházán lyeznek üzembe, s ezekkel 
az újonnan épült silókban távolítják el a szemek túl-
helyezik el a fontos takar- zott víztartalmát. 

tar ács elnökhelyettese, s és sokoldalú gondoskodással hogy az intézmények belső 
megjelent Köpeczi Béla mű- övezte egyetemeinket és fő- rendje és szervezettsége 

. , . iskoláinkat, s természetesen tükrözze az önállóságot, te-
vtlodesi miniszter is. Fulop ^ ^ £ t e g z i a z E ö t y ö s g y g , e h e t 6 v é a p e d a gógusok 
József és Eorsi Gyula ko- Loránd Tudományegyetem- ^ a h a l i g a t ó k kapcsolata-

iméi is, amely nem csupán az b a n a megértés, az emberi 
egyik oktatási intézményünk, egyenjogúság érvényesülését: 
hanem „első az egyenlők erősítve a széleskörű együtt-
között". Szocialista társa- működést a külső világgal, 
dalműnk jogos igénye — a társadalom becsülje és 
mondotta —, hogy oktatási fokozott mértékben támo-
intézményeinkben magas gassa a céljait szolgáló és 
szi-itű legyen az oktató- általa fenntartott intézmé-
nevelői munka. Meggyőző- nyeket. 
désünk ugyanis, hogy a jő- A mi jelenünk és jövőnk 
vő formálásában nélkülöz- 0 i y a n szakembereket igényel 
hetetlen és ezért meghatá- _ hangoztatta a szónok — 
rozó szerepe van és egyre a k i k gazdagok a haza és a 
inkább lesz azoknak, akik n é p iránti érzelmeikben, 
az értelmiségiek növekvő tisztelik a múlt . értékes ha-
csoportját alkotják. g>ományait, szolgálják a je-

Oktatási intézményeinktől lent, de serkentői a meg-
azt várjuk, hogy legyenek újulásnak és a szükséges 
stabilak a hagyományok változásoknak. Humanisták, 
tiszteletében, népünk célkitű- és mert azok, képesek az 
zóseinek szolgálatában, s le- egész emberiség javát szol-
gyenek változásra készek gáló munkálkodásra, máv 
mindenben, ha az újjal job- népek megértésére. Olyan 
ban teljesíthetik kötelezett- értelmiségiekre van tehát 
ségeiket. A felsőfokú okta- szükségünk, akik megvaló-
tás fejlesztésére vonatkozó sítől az élni, munkálkodni 
— az országgyűlésen elfoga- szerető, művelt, szocialista 
dott — javaslattal kapcso- módon gondolkodó és cse-
latban Sarlós István rámu- lekve embertípusnak. (MTI) 


